
PROTOKoi Nr XXVIr2016

z sesii Rady Gminy Rybno odb,'tej w dniu 29 wrze6nia 2016 r. w sali OSP w Rybnie pod

pzewodnictwem Pana Andrzeia Kornackiego - Ptewodnicz4cego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 12.00, zakofrczono o godz. 15.30

Stan osobowy Rady - 14 RadnyclL

Nieobecny Radny - Pan Sylwester Kasprowicz,

- lista obefflosci stanowi zalAcznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy r sesji uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wggrzynowski - W6it Gminy Rybno;

2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy;

3.Pani Z&islawa Kanicz - Skarbnik Gmin,

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny;

s.Radni Powiatu Dzialdowskiego - Pan Janusz Kaczmarek;

6.Senator Rzeczypospolitej Polskiej - Pani Boguslawa Otzechowska;

T.Warmirisko - Mazurski Wicekurator O6wiaty - Pani Barbata Antczak;

8.Przewodniczqcy Zwi4zku Nauczycielstwa Polskiego - Pan Maciej Komatowski;

g.Dyrektorzy szk6l z terenu gminy Rybno;

l0.Rodzice i uczniowie szk6l - stypendy6ci W6jta Gminy Rybno,

ll.Przedstawiciele Izb Rolniczych;

l2.Soltysi

- lista obecno6ci stanowi zalqcznik do protokolu;

13.Mieszkaricy.

Ad. 1 i 2 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnosci obrad.

Obrady XXVU sesji Rady Gminy Rybno otra,/orzyl o godz. -12.00 Pan Andrzej Komacki -
Przewodniczacy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych, a nastepnie stwierdzil, 2e po

sprawdzeniu listy obecnosci, na sali znajduje sig 14 radnych, co stanowi kworum do

podejmowania pmwomocnych uchwal.

Ad. 3. Ustalenie poz4dku obnd.

Polzqdek obrad:

l.Otwarcie sesji;

2.Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3.Ustalenie porz4dku obrad;



4.Prziecie protokolu z XXVI sesji Rady Gminyj

s.Sprawozdanie miedzysesine W6jta Gminy Rybno,

6.Wreczenie stypendi6w W6jta Gminy Rybno;

T.Podjecie uchwal w nastgpujqcych sprawach:

1/zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2016-2022;

2/zmiar w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 rok;

3/w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabieg6w pielggnacfjnych na pofiufku

przyrody;

4/w splawie okre5lenia wysokoSci oraz szczeg6lowych warunk6w i trybu przyznawania i
zwrotu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzieliienie oraz okreslenia zasad zwrofu

wydatk6w za 6wiadczenia z pomocy spolecznej w formie zasilku celowego na ekonomiczne

usamodzielnienie pod warunkiem zwrotu czesci lub calodci w ramach zadaft wlasnycll

S/zmiany uchwaly w sprawie okre6lenia przystarf<6w komunikacinych, kt6rych

wlascicielem htb zarz4d,zaj4cym jest Gmina Rybno oraz warunl6w i zasad korzystania z

tych obiekt6w.

S.WoLne wnioski i zapytania.

g.Zamknigcie obrad.

Przewodniczecy Rady przedstawil porz4dek dzienny obrad i skierowal do radnych

zapytanie o propozycje zmiany porz4dku obrad.

Nie wplyn4l Zaden wniosek o zmiane porzEdku obrad sesji po czyrn poddal pod glosowanie

porz4dek obrad.

Rada Gminy w glosowaniu iawnjmr na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe.nosci 14

Radnych glosami:

- ,,2a" -14
-"Przeciw" - O

- ,,wstr4'mui4cych sig" - 0

Ptzyj9l^ porz4dek obrad XXVI sesii Rady Gminy w brzmienirt jaki przedstawil

Przewodnicz4cy Rady.

Ad.4. Pzyigcie protokolu z XXVI sesii Rady cminy.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sig do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolru z XXVI

sesji Rady Gminy. Uwag do protokolu nie v!.niesiono. Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej

Kornacki poddal pod glosowanie protok6l z XXVI sesji Rady Gminy.



Rada Gminy w glo8owaniu iawnym na ustawovty sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych glosami:

- ,,74" - za,

- ,,0" - ptzeciw,

- ,,0" - wstrzymuj4cych sig

Protok6l z XXVI sesi i zostal Ptzyigty-

Ad. 5. Sprawozdanie miedzysesine wdjta Gminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady Pan Andrzej Komacki zwr6cil sie do W6jta Gminy o Przedstawienie

Radzie sprawozdania z dzialaliosci miedzysesyinej. Sprawozdanie stanowi zal4cznik do

ninieiszego protokolu. Iltafi do sPrawozdania nie bylo.

Ad. 6. Wreczenie stypendi6w W6ita Gminy Rybno

Na podstawie zarzedzenia NR 157/2016 W6jta Gminy Rybno z dnia 16 wzednia 2016 r' w

spmwie przyznania slypendium naukowego, ptzyz ano,48 slyPendi6w dla uczni6w i

absolwent6w szk6l z terenu gminy Rybno. Wreczenia styPendi6w dokonali Pan W6jt Gminy

Rybno Tomasz Wggrzynowski, Pan Andrzej Kornacki - Przewodnicz4cy Rady Gminy

Rybno oraz zaproszeni goscie, Pani Boguslawa Olzechowska - Senator RzeczyPosPolitej

Polskiej, Pani Barbara Antczak - Warmirlsko - Mazurski Wicekurator O6wiaty i Dyrektorzy

szk6l.

Po wrgczeniu nagr6d glos zabrala Pani Senator Boguslawa Orzechowska, kt6ra wyrazila

uznanie i podzigkowanie dla uczni6w iak i rodzic6w r6wnie2 nauczycielom a takZe

podziekowala wladzom Gminy za szczyt\y ceL jakim jest uhonorowanie uczni6w, kt6rzy

uzyskuj4 wysokie wy'rLiki w nauce Jednocze6nie shvierdzila, ie jako senato! RP Pracujqca w

Komisji Zdrowia zaanga;:uje sie w Prace zwi4zane z rozwojem sluzby zdrowia na terenie

gminy. Wyrazila tak2e podziekowania Panu W6jtowi Gminy za zaProszenie'

Nastepnie glos zabrala Pani Barbara Antczal Warmirisko -Mazurski Wicekurator Oswiaty,

kt6ra pogratulowala wszystkim styPendystom iak r6wniez nauczycielom za ich wysilek w

pracy, prowadz4c uczni6w do tak wysokich wynik6w w nauce. gowa uznania skierowala

r6wnie2 pod adresem rcdzic6w, kt6tzy s4 gl6wnym filalem dla swoich dzieci Zaznaczyla,

2e jest wyrazicielem mysli kuratora oswiaty i docenia to, Ze wladze gminy wsPieraiE takich

uczni6w i zachecaj4 do wysilku w nauce.



Zachecala r6wnieZ do udzialu w r6znych konkursach organizowanych przez kumtorium

o6wiaty. Poinformowala r6wnie2, 2e retorma szkolnictwa jest w toku prac i otganizowane

b9d4 dla dyrektor6w, aby przekaza( wazne inJormaqe w celu pzygotowania sie do

ewentualnych zmian w zakresie edukacji. Na koniec jeszcze raz pografulowala wszystkim

wyr6Znionym.

Nastgpnie glos zabral Pan Tomasz Weglzynowski, kt6ry pogratulowal uczniom i rodzicom

onz podzigkowal zaproszonym gosciom za przybycie. Pan przewodniczecy zapytal czy ktos

z zeb$nych zechcialby zabrat glos. Nie bylo chgtnych. Nastepnie pogratulowal i
podziekowal uczniom, kt6rzy uzyskali tak dobre wyniki i, zaznaczyl, 2e nagrody

przezftaczo e dla ucati6w nie sq zmamowane jak widzi sie pvyszlos1 tak zdolng

mlodzie2y. Punlt dot. St?endi6w zostal zakofczony i o godz. 13.00 oglasza 20 minutow4

Przetwe.

Po przerwie.

Ad. 7. Podiecie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

1/ zmianv Wielolekdei Prognozv finansowei Gminv Rvbno na lata 2016 - 2022.

Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu Panu Przewodnicz4cemu Komisji Wsp6liej piotrowi

Gurgielewiczowi, kt6ry pohformowal, 2e ze wzgledu na p6zne dostarczenie matedal6w nie

bylo dyskusji i nie bylo glosowania. Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poprosil o

przedstawienie wyja6nieri przez Skarbnika Gminy - Paniq Zdzislawg Kanicz, kt6ra

przedstawila zmiany zawarte \r projekcie a takZe jego uzasadnienie.

Nastepnie Przewodniczecy Rady otworzyl dyskusje.

Pytan nie wniesiono. Dyskusjg zarnknigto. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczacego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada cminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

- 74 - ..2a"

- O - ,,przeciw"

- 0 -,,wskz''rnuiacych siC"

Podigla uchwalg Nr )<XVII/56/f6 w spnwie zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej

Gminy Rybno na lata 2O76 - 2022.

Uchwala stanowi zalacznik do nrotokolu.



2/ zmian w budZecie Gminv Rvbno na 2016 rok.

Przewodniczacy Rady poprosil Paniq Zdzislawg Kanicz - Skarbnika Gminy o przedstawienie

wyjasnief, kt6ra wykazal ii projekt uchwaly w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na

2016 rok zostal obszemie uzasadniony. Nastepnie przewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg.

Glos zabral Parr Pioh Gurgielewicz - Przewodniczqcy Komisji kt6ry zapytal o dzial ZS0 i
900. Pani skarbnik odpowiedziala, 2e w dziale 750 po stronie wydatk6w jest zwiekszenie

zakup uslug pozostalych o 10 tys. na szkolenia o 7 tys., promocja jednostek sarnorz4du

terytorialnego, zakup material6w i wyposaienia 5 ty6., zakup uslug pozostalych 10 tys.,

oftz w pozostalej dzialalrrosci 20.360,80 zl. W rozdziale 900 gospodarka komunalna i
ochrona Srodowiska, zielei w miastach i gminach zwieksza slg o 203,52 zl, schronisko dla

zwierzEt przesuniecie 5rodk6w, czyli zakupu matedal6w i wyposa2enia, oswietlenie ulic,

plac6w i dr6g zwigkszamy o 6 tys. Jest to zabezpieczenie 6rodk6w widz4c, Ze gdzie| sie jn,,

brakuje Srodk6w przed koicem roku, poniewa2 nie wiemy ile bgdzie potzeba Srodk6w na

energig na remonty ale takie ruchy sq wykony'wane aby Srodk6w starczylo na wykonanie

zad,a^.

Nastepnie glos zabral Parr Pioh Kamiriski, kt6ry pytal o inwestycje placu w Gralewie a

pojawia sie inwesq/cja w Koszelewkach, talde zwiekszenie Srodk6w na wiate w Tuczkach,

Zabiny - deptak. Dlaczego nie bedzie silowni w Gralewie Stacji a bgdzie w Koszelewkach.

Pani Skarbnik odpowiedziala, Ze kazde solectwo posiada swoj4 pu19 i na co ra.Tkorzysta te

Srodki to jest sprawa mieszkarlc6w. Natomiast, jesli chodzi o silor^'nie w Gralewie to wie6 nie

posiada gruntu, na kt6rym moglaby bya wykonaia inwestycja. Je6li chodzi o Koszelewki to

tald zbieg okoliczno6ci, Ze tu zdejmujemy a tam wprowadzamy. Zostal wykupiony glunt i w

Gralewie taka inwestycja bgdzie wykonana, jezeli bedzie wola mieszkarlc6w.

Nastepnie glos zabral Pa Radny Grzegorz Rozentalski, kt6ry wia6nil panu piohowi

Kamiflskiemu skqd wziela siC suma 3,5 tys. zl dla wsi Zabiny. Mieszkancy rezygnowak z

instalowania hustawki, konserwacji placu zabaw i czesci na zakup paliwa i stqd wziela sie ta

kwota. Dalej zabrala Pari Soltys wsi Tuczki kt6ra stwierdzila, Ze tez nie otzymali Zadnych

pienigdzy z urzgdu gminy a te pieniqdz, kt6re sig pojawily wynikaj4 z przesuniecia jednego

zadania albo z rezygnacji niekt6rych zadai. Par Radny Piotr Kamhiski wyjasnil, Ze moZe nie

byloby takich wAtpliwo6ci gdyby bardziej szczeg6lowo opisane byly opisane zmiany w
projekcie uchwaly. Pani Skarbnik stwierdzila, ie nie fira czasu tuz przed sesj4 na

szczeg6lowy opis.

Pan Henryk WGniewski - soltys wsi Rybno wnioskuje o zal4cznik Nr 3 do uchwaly, aby byl

dostarczany r6wniez soltysom.



Wiecej pytan nie bylo.

Przewodniczqcy zamlnql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly Przez

Wiceprzewodrfcz4cego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na uslawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

-1+,,2a"

4 - ,,ptzeciw"

-0-,,wstrzymui1cych sig"

Poditla uchwalg Nr )(XVIWT76 w sprawie zmlan w bud2ecie Gminy Rybno na 2016 lok.

Uchwala stanowi zallcznik do protokolu.

3/ w sprawie uzgodnienia prz

PEYISdL

Przewodnicz4cy Rady poprosil Pana Piotra Gurgielewicza - Przewodniczqcego Komisji

Wsp6liej o przedstawienie opinii komiii w sprawie projektu uchwaly.

Radny Pan Pioh Gurgielewicz poinformowal, Ze komisja zaopiniowala projekt pozytywnie i
10 czlonk6w komisji bylo za przyjeciem projektu uchwaly ajedna osoba sie wstrzymala.

NastCpnie Pan Przewodnicz4cy otworzyl dyskusje. Pytai nie bylo.

Przewodnicz4cy zamkn4l dyskusjg i po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczacego Rady Gminy, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn5rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnyclt glosami:

-74 - ,,2a"

4 - ,,pfleciw"

-0 - ,,wstrzymui acych sie"

Podjgla uchwalg Nr )fiVII/58/f6 w sprawie uzgodnienia przeprowadze ia zabieg6w

pielggnacyjnych na pomniku przlrody.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.



4/ w sprawie okre6lenia wvsokosci oraz szczeg6lowvch waiunk6w i trvbu przvznawania i
zwrotu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz okre6lerria zasad zwrotu

wydatk6w za Swiadczenia z pqlqqeLopqklz4ql]{-bl4ic ZqqGtu qelowego na ekonomiczne

usamodzielnienie pod warunkiem zwrofu cze6ci lub calosci w lamach zadai wlasnvch

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

ptzez Ptzewodnicz4cego wsp6lnego posiedzenia Komisji statych Rady Gminy Rybno - palra

Pioha Gurgielewicza, kt6ry poinformowal i2 projekt uchwaly zostal prziety jednoglosnie.

Nastepnie Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusje.

Pytarl nie wniesiono. PrzewodniczEcy zamlnql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly

przez Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowarrie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn]rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:

-14 - ,,2a"

-O - ,,ptzeciw"

- 0 - ,,wshz).nui4cych"

Podjgla uchwalg Nr )fiVIIF9A6 w sprawie wysoko6ci otaz szczeg6lowych warunk6w i
trybu przyznawania i zwrofu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie or^z

okre6lenia zasad zwrotu wydatk6w za 6wiadczenia z pornocy spolecznej w formie zasilku

celowego na ekonomiczne usamodzielnienie pod warunkiem zwrofu czgsci lub calo6ci 
'l,

lal1rach zadarl wlasnych.

Uchwala stanowi zalAcznik do protokolu.

5/ zmianv uchwalv w sp&Igtie__lkcqleeilpEyqh4\OLkaEurLikaqvinvch, kt6rvch

wlascicielem lub zarzadzaiacvm jest Gmina Rvbno oraz warunk6w i zasad korzvstania z

tych obiekt6w

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii komisji w sprawie projektu uchwaly

przez PrzewodniczAcego wsp6lnego posiedzenia Komisji stalych Rady Grniny Rybno - pana

Piotla Gurgielewicza. Radny Pan Piotr Cuigielewicz poinJormowal, 2e dyskusja byla gorqca

i projekt uchwab/ zostal negat'wnie zaopiniowany glosami - 9 przeciw, 1 wstrzymuj4cy sie.

Nastepnie PrzewodniczAcy Rady otworzyl dyskusje.

Pierwszy glos zablal Pan Dariusz Tara - WiceprzewodniczQcy Rady, kt6ry stwr,etdzrl, Ze

uchwala na pracach komisji wzbudzala wiele emocii. Po analizie ustawy o systemie ojwiaty,



w kwestii warunk6w, jakie powirmy by6 spehione przy dowozeniu dzieci do szkoly. Gmina

ma obowiqzek dowoienia do szkoly, jezeli odleglo6a szkoly od miejsca zamieszkania wynosi

3kmdladzieciklasl-4i4kmdladzieciklas5-6igimnazj6w.JeZelidzieciniespekfajA

tych warunk6w, to nowelizacja ustawy przewiduje takE moZliwosd i gmina moze to robii na

sw6j koszt. W uchwale z czerw.a 2016 r. dokonano zmiany tylko w jednym punlcie w

odniesieniu do uchwaly pierwohej a mianowicie dodano jeden przystanek na drodze

wewnehznej w Rumianie. Z tego powodu zaczely sie skargi innych mieszkaic6w, kt6rzy teZ

chcieliby ich dzieci byty dowo2one z dodatkowych przystank6w. Pan Radny sprawdzil

odleglo56 szkoly w Rumianie do posesji konkretnie Nr 55 w Rumianie i okazalo sie, ie ta

odleglo6i w)'nosi 21.U /r.etly wym6g ustawowy, wigc nie jest spehriony a gmina moie

dowozi6 na wlasny koszt. Radny jest, wiec za przieciem tet uchwaly. Radzi r6wnie2, aby

uchwala wr6cila do prac w komisji oswiatowej i budzetowej, kt6re wypracujE kompleksowo

i okresl4 ile i gdzie te przystanki maj4 byd usytuowane na terenie calej gininy- Czy gmine

staa na dodatkowe przystanki, kt6re nie spelrfaiA wymog6w ustawowych. Dlatego bgdzie

glosowal za ptzyjgciem tej uchwaly.

Nastgpnie glos zabral Par. Piotr Kamiriski, kt6ry stwierdzil, 2e poprzednia uchwala w

sprawie przystanl6w podjeta byla w czerwcu tego roku, podpisana i ogloszona w dzienniku

urzedowym, a leraz, co chwila bgdziemy zmieniali. Jezeli podielismy uchwale i cos

Iunkcjonuje to moze nalezy pochylia sie na problemem i tozpatrzy( wnioski innych

mieszkaiic6w w tej sprawie. Uchwala zostala p'ztleta bez naruszenia prawa. 54 teZ

przystanld na terenie gminy, do kt6rych sie jeidzi a nie powinno ich tam bya.

Pan Piotr Gurgielewicz stwierdzil 2e w trakcie posiedzenia komisji zwr6cil sie do W6jta

Gminy w celu sprawdzenia ilu jest takich mieszkarlc6w, do kt6rych autobus po dzieci nie

VzieiiIza, a kt6rzy s4 zainteresowani tq spraw4. Uwaia, 2e gmina powirma pomagac i

inwestowaf w dzieci koszty nie bed4 tak duLe, aby gminy nie bylo sta6 na finansowanie,

dlatego bedzie glosowal za odrzuceniem tejuchwaly.

Pan Radny Piotr Rydel zwt6dl sie do Pani Sekretarz Gminy Jolanty Jendryckiej i Pana

WiceprzewodniczAcego Paia Dariusza Tary, dTaczego nie zapoznal sig ze wszystkimi

dokumentami, kt6re byly u Pani Sekretarz w sprawie tego przystanku. Kilka rodzin od kilku

lat wnioskowalo w tej kwestii. lnn4 rzeczA jest fakt, Ze w uchwale zostala wpisana droga

wewnetrzna a jest to droga grninna. Druga rzecz istotna to taka, Ze na tym przystanku jest

ok. 7 os6b (dzieci), kt6re korzystajE z tego przystanku, a druga sprawa to nie jest to tylko Nr

55 zwracaj4c sie do Wiceprzewodnicz4cego, ale i inne numery posesji. Co oz^acza zapis

k/Rydel. Nie sa to fylko moje dzieci (h6jka), ale sq r6wnie2 inne dzieci.



laktycznie mieszkam pod Nr 8 w Rumianie. Je2eli Pallstwo chca likwidowae Przystanek

kolo ,,Rydla" to znaczy, Ze chcecie zlikwidowaf pzystanek kolo szkoly. Jezeli doSlebnie

sprawdzacie dokumenty to prosze robii to zetelrde. Poza tym gdyby Policzyc odleglo6d od

szkoly w Rumianie wszystkich przystank6w, to nigdzie nie ma ustawowei odleglosci 3 km.

Na ten temat hzeba rozmawiaa merytorycznie a nie emocjonalnie. To nie jest Przystanek

tylko kolo Pana Rydla. Na komisji zadalem Panu W6jtowi pytanie o masowych Protestach.

Mam prawo do wgl4du w dokumenty o tych masowych protestach mieszkarlc6w. Mo2e Pan

Radca prawny ma listy tych protest6w masowych. To ja Pani Monczkowskiei z Ttnszczyn

pomoglem napisaf wniosek o przystanek, gdyL, tyle lat dowozi swoje dzieci do Przystanku

w Truszczynach. Czasy sie zmieniaje mamy i6a z postepem a nie cofad sie do tylu Na

zebranru w Rumiarrie Pan W6jt nie zaPoznal mieszkaric6w z ly, ie s4siedzi zrobili sobie

prywatny folwark. Pracownicy grninni byli dwa razy na miejscu, wskazali jak ma ten

przystanek rygl4dac, ircby bylbezpieczny, wykonalismy rondo na wlasny koszt, gmina nie

poniosla 2adnych koszt6w. Sugeruje sie, 2e to se koszty dla gminy, ale te koszty iednostkowe

nie s4 takie duze.

Nastgpnie glos zabrala Pani Agnieszka Prochal, mieszkanla wsi Rumian Nr 55, kt6ra

stwierdzila, Ze wiele lat byly skladane wnioski o Przystanek na drodze w Rumianie, uchwala

pozytywna byla podjeta w czerwcu tego roku. Raptem trzy miesi4ce od tamtei uchwaly jest

nastepna Zeby zlikwidowaa. Dzisiaj jest dwudziesty dzierL kiedy autobus Prziechal a juho

dwudziestego pierwszego dnia mo2e autobus nie Plziechaa Poniewaz tez slyszalarn o

protestach mieszkaiic6w Rumiana, chcialabym mieC wgl4d do dokument6w, PodPis6w tych

mieszkarlc6w. Jeieli takie se, a jeZeli niema to, chociaz notatka sluibowa ze sPotkania z

protestujecymi. JeSIi nie ma niczego, to, na jakiej podstawie likwidowany jest ten przystanek

Do wypowiedzi poprzednik6w ustosunkowala sie Pani Sekretarz Urzedu Gminy, Parri

Jolarta Jendrycka wskazuj4c, aby nie szafowaa uczniami jako karte Przetalgow4. Stypendia,

kt6re dzis byly wrqczone uczniom, to jest wielkie swieto dla gminy, gdy2 Ci tczniowie to

')est nasza ptzyszlos(. To byl komentarz do uwag Pan6w Radnych. Natomiast, co do uwag

formalnych, to przystar*i na terenie gminy Rybno zostaty okreslone uchwal4 z 2011' r' Od

tego czasu nie zostala wprowadzona 2adia nowelizacji ustawy i doPiero w 20-16 roku

wprowadzono dodatkowe rozwiezania pozwalaj4ce na tworzenie nowych Przystank6w na

koszt gminy. Nastgpnie om6wila S 17 ustawy o systemie oswiaty, kt6ry definiuje dow6z

dzieci do szk6l. Z ta ustawq laczy sig r6wnie2 ustawa o transporcie Publicznym, kt6ra m6wi,

ie organizowanie przystank6w nale2y do zadan darlq jednostki. Przed rokiem Radny Pan

Czeslaw Mederski postulowal, aby wszystkie przystanki byly zadaszone, Zeby Panowaly



przyzwoite walunki dla oczekujEcych tam dzieci. Wniosek ten dotyczyl calej gminy i to
zostalo wykonane. Nie jest prawdq, 2e Zerujemy na dzieciach czy zarabiamy na nich. Prawd4

jest, ie wszystko kosztuje i nie moZna udawa( zdziwionego,2e ll..ozna wydawaC ile sie chce,

poniewai podlegamy kontroli finansowej. Gdy zostala podteta uchwala o utworzeniu

nowego pzystanku to pojawily sie komentarze, Le dzieci zabierane se z podw6rka. Sted

wizyta Pani Monczkowskiej z T!uszcz)'n, kt6ra ma r6wniez dziecko niepelnosprawne, dlugo

dowozila swoje dzieci do szkoly i dlatego zloLyla wniosek o taki przystanek. Nie byly to

iadne protesty. Na podstawie zaslyszanych inJormacji ta Pani zlo2yla r6wnie2 wniosek, do

kt6rego ma prawo. Coraz wiecej obowiqzk6w spoczywa na gminie, sq glosy, Ze wszystkie

koszq zwi4za\1e z dowozem maje spa56 na gmin9, wiec nalezy pilnowad tych finans6w.

Odno6nie dzisiejszej uchwaly, kt6rq przygotow''wal Pan od organizaqi ruchu drogowego i

iest to troche nieforturury zapis, mozna by kreslia ten zapis numerami dzialek. Na drodze

powiatowej jest odleglosa mniejsza niZ 3 km. Proszg o dyskusjg merytoryczn4 na rerrar

przystank6w i wciegajmy w to dzieci, bo one nic do tego nie maj4.

Glos zabral Wiceprzewodniczqcy Pan Dariusz Tara, kt6ry stwierdzil, Ze nie wiedzial, i2 Pan

Piotr Rydel mieszka w Rumianie pod Nr 8. Te dane uzyskal z oswiadczenia majetkowego i
tam jest Nr 55. Stwierdzil, aby ta sprawa zostala rozwi4zana kompleksowo, aby Ta Pani nie

rnusiala przychodzii na skarge, bo takich os6b bedzie wiecej, gdyz jest duZo miejsc na

terenie gminy, gdzie odleglosf do szkoly jest ok. 3 km. UwaZam, Ze najpierw powinny

pojawii sie przystanki w innych miejscach, a p62nrel Pana (P. Rydel) mimo, Ze s4 tam te2

inne dzieci.

Jestem za pzygotowaniem nowego projektu uchwaly, aby uwzglednial on r6wniez inne

miejsca na przystanki w calej gminie.

Nastepnie glosu udzielono Radnemu Par-ru Piotrowi Rydel, kt6ry skierowal swoje slowa do

Pani Sekretarz ,,merytorycznie Pan W6jt powiedzial - wielu mieszkaric6w, wiele nzy
protestowalo, zglaszalo wnioski itd." Wigc, jest pytanie. cdzie sq ci mieszkaricy i wiele razy.

Nastepnie skierowal slowa do Pana Wiceprzewodnicz4cego - jezeli bgdziemy kompleksowo

tozwiqzywa( to bedzie trwalo siedem lat aZ dzieci p6jd4 do innych szk6l. Nie moina miei

2a1u do Pani Monczkowskiej, Ze mieszka tam gdzie mieszka, a wstydem jest, Ze gmina nie

wykonala drogi asfaltowej w tym miejscu Iy badziq, 2e mieszka taln Pan Szaja, kt6ry

stworzyl obserwatorium, do kt6rego przie2d2aj4 i poslowie i senatorowie jak r6wnie2

mieszkaricy naszej gminy, a droga Iest w takim starie. A to, 2e przystanek dla dzieci jest kolo

radnego to jest wstyd. Je6li Radny pomaga czy cos robi to iest wstyd. Nastepna glos zabtala

Pani Agnieszka Prochal poinformowala i2 znajq. teren szkoly Rumian, to 50 procent
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pzystank6w na tererue dzialania szkoly w Rumianie powinna byd zlikwidowana powolujQc

si9 na ustawg, kt6ra okreSla odleglo6t od szkoly.

Radny Pan Czeslaw Mederski stwierdzil, Ze na posiedzeniu komisii wstrzymal sie od glosq

ale teraz poprze te uchwale gdyi takich przystank6w trzeba bedzie utworzya kilkanascie i
mocno uszczuplimy budzet.

Pan Przewodniczqcy odni6sl sig do sl6w Pana Rydla i stwierdzil, Ze byla komisja, kt6la

wydala zalecenia odrro6nie przygotowania ronda do bezpiecznego zawracrmia autobuslL w

zwi4zk\, z czym poni6sl iakie6 koszty i nalety sie zastanowid nad decyzjl w sprawie

glosowania.

Przewodniczecy zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly przez

Wiceprzewodniczqcego Rady, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn),m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radny.h, glosami:

- 3 -.,2a"

'7 -,,pfie.iw"
- 4- ,,wstrz;ymujryych sig"

nie podigla uchwaly w sprawie zmiany uchwaly w sprawie okreslenia pEystank6w

komunikacyinych, kt6rych wla6cicielem lrab zarz|dzaj4cym test cmina Rybno oraz

wdrunk6w i zasad kotzystania z tych obiekt6w.

S.Wolne wnioski i zapytania

Glos zabrali:

Radna Pa:rli Agnieszka Wysocka - czy jest wiadomo w spmwie prac wodociegowych w

Gr4dach, Werach i Kopaniarzach.

Radny Pan Piotr Rydel - czy Pan W6jt wystgpuje w tzech osobach. Jest to waZna sprawa

gdyi bedziemy rozmawiaC o finansach, a lrulo co b]udaet by sig rozlecial przez jedefi

przystanek. Jak jest z finansami dla Pana W6jta. Kto Go finansuje. Bo jezeli reprezentuje tizy

instytucje. Instytuqa samorz4dowa i instltuqa pafstwowa. Jaka instytucja i ile placi Panu

W6jtowi. Reprezentuje te2 Urzqd Skarbowy. Ile urz4d skarbowy mu placi. Szkola w Jeglii,

gdzie jest tylko dwadziescioro dzieci i nikt nie chce podjEi decy4i o jej likwidaqi. Tam tei

trzeba bedzie dowozid dzieci. W6jt jest zakladnikiem swojej akcji wyborczej. Przyje'diaj4 tak

wazne osoby gd e mo2fia porozmawiad o zan*nieciu szkoly a my siedzimy sami. Koszt
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utrzymania szkoly to p6l miliona, Tym dzieciom tizeba pom6c i temu Perconelowi Ten

przystanek bgdziemy pamietali dlugo. Jak moZna haktowai tych ludzl

Radny Pan Dadusz Tara odpowiedzial na slowa Pana Piotra Rydla. Kazdy Radny ma

mozliwosd inicjatywy uchwalodawczej. Pan tet. Kazdy projekt musi przejsa Proces

legislacfny. Pzewodniczacy tylko podpisuje uchwalg, r6wniez moze twolzya swojE, ale w

zasadzie tylko podpisuje.

Pan Bogdan Kopanski - Radny Powiatowy nawiAzal do sPrawozdania W6ita Gminy

sprostowat 2e obchody 645 - lecia Hartowca byly organizowane nie tylko Przez Rade

Soleck4, ale przez wszyslkie organizaqe dzialaj4ce na terenie Haltowca Jednoczesnie

przeprosil PaniA soltys z Gralewa - Staq' Ze nie m6gl uczeshriczyd w Protescie, ale iego

wsparcie jest na pewno. Poza tym podzigkowal wszystkim przybylym na uloczystosci w

Harto\rr'cu.

Pan Henryk Wisniewski soltys wsi Rybno zapytaf. w zwi4zkv z koicz4ce sie modemizaqQ

o5wietlenia ulicznego, czy na drodze powiatowej w kierunku Rumiana, jest moZliwosc iuz

teraz dolozenia oswietlenia. Wniosek solectwa jest zlozony, ale na przyszly tok

Pan Pioh Gurgielewicz - Radny stwierdzil, Ze Podczas Komisji zrozumial ze s16w W6ita

cminy, ze zaprcszeri goscie bgd4 na sesji, a p6tniq bedzie sPotkanie z Pania Senator i

Wicekurator.

R6wnie2 chcialby uzyskaa informacje na temat logopedii.

Pani Soltys wsi Gralewo - Stacja wyrazila podzigkowania wszystkim, kt6rzy wsparli ich

protest w sprawie budowy kumik6w na terenach kolo wsi.

Pani Seketarz odpowiada na zadane pytania. Odnosnie pytania Pana Pioha Rydla dot. Pana

W6jta w ,,hzech postaciacn- odpowie Pan Radca Zbigniew Drzystek.

W sprawie wodociqgowania - sprawa sie op62nlla z wt y ptqektant4 co, do kt6rego bedq

wyciEgane konsekwencje finansowe zgodnie z obowi4zuj4cymi przepisami, natomiast

szczeg6ly zaawa sowania prac bgd4 przedstawione przez pracownik6w urzedu Gminy i
dostarczone zainteresowan).rn osobom.
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Odnosnie prezentacji, co do os6b organizujecych obchody 645 lecia Hartowca bedzie

uzupehiona o osoby, kt6re zostaly pominigte, chociaz pnwdopodobnie te osoby byly

wymienione albo W6jt w czasie prezentaqi niefortunnie pominql te osoby.

W sprawie oswiedenia ulic to firma wykonujqca zlecenie miala zakorlczyt prace do 23

wrzeSnia br. / a ponadto mialo byi uzupehdone na wnioski , kt6re wplynely w

migdzyczade. Jeszcze bgdzie sprawdzanie wykonanych prac z szefem firmy w paZdzierniku

i beda dokladne ogledziny gdzie moZna powlesrt a gdzie zdj|t zbgdne larnpy.

Co do spotkania z Paniq Senator to byly talie plany, ale Pani S€nator miala um6wione

spotkanie nastepne i pewnie z tego powodu nie mogla spotkai sie z komisja.

Jesli chodzi o zmiany w systemie oswiaty to jal powiedziala Pani Wicekurator, bedA

spotkania w powiatach tak wigc moze nie cala komisja ale cz95a czlonk6w bedzie mogla

uczeshriczyi w tych spotkaniach.

W niedalekiej przyszlosci bedzie r6wnie2 przedstawione w).niki audytu w oswiacie. Audyt

wykazal, jakie dzialania nale2aloby poczl.nie w celu lzeteliego wykorzystania Srodk6w na

o6wiate. Sama edukacja jak widzimy dzisiaj ilu mamy stypendyst6w idzie w dobra strong

natomiast ilos6 szk6l i koszty ich utrzymania stanowi pewien ploblem. Dlatego hzeba

wyciqgn4C wnioski i zastanowia sie nad dalszym wykorzystaniern tych 5rodk6w. Informacja

o stanie oswiaty bgdzie na nastepnej sesji i wtedy bgdzie dyskusja o dalszyrn dzialaniu.

Pan Henryk Wisniewski odnosnie oswietlenia na ulicy sportowej dwie lampy 6wiec4 i co one

majq oswiedad, nastepna sprawa to statuty.

Pan Pioh Rydel - Radny prosi, aby mieszkaicy wsi Gralewo-Stacja zlo2yli wnioski wartosci

nieruchomosci, poniewaz gmina wyplaci r62nice wartosci nieruchomosci po wybudowaniu

kumik6w. Trzeba to zrobi6 przed wybudowardem kurnik6w, bo jak bed4 juz staly to

wartosd wyceniona ptzez tzeczoznawc6w bedzie 112 rr2sza.

Pan Dariusz Tara Wiceprzewodrricz4cy Rady poruszyl kwestie powolania mlodzieZowei

Rady Gminp kt6rej byl inicjatorem, kt6ra zostala pzekazana do prac w kornisji i prosi, aby

pochylia sie na jej procedowaniem.
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Pytanie do Pana Piotra Rydla - czy adres do korcspondencji tez sie zmienil czy pozostaje ten

sam. Pan Rydel odpowiedzial, ie sE w tym kraju urzedy meldunkowe i tam mo2na uzyskaa

informacie.

Pani Sekretarz odpowiada na telllat stafut6w solectw - bgda w niedfugim czasre.

Lampy skierowane na boisko sportowy przy ul. Sportowej - zrobione jest tak dla rnlodziezy,

aby mogli w okresie jesiennym trenowaa o nieco p6zniejszej porze.

Nastepnie glos zabnl Pan Zbigrew Dtzystek Radca Prawny, kt6ry odni6sl sig na pocz4tku

do sl6w Pana Piotra Rydla odnosnie zwrofu ptzez gmiIf. wartosci nieruchomo6ci.

Odpowiedzialnosci gminy wprost nie ma. Odpowiedzialno6d, o kt6rej wspomnial Pan Rydel

funkqonuje w ustawie o gospodarce przestrzennej i dotyczy przypadku, gdy zostanie

uchwalony plan zagospodatowania przestrzetulego gminy, wskutek kt6rego warto6a

nieruchomosci ulegnie obnizeniu, wtedy wlasciciel nieruchomosci ma roszczenie do gminy.

Natomiast w przypadku wydania decyzji adminishacinej takiej odpowiedzialnosci gminy

wProst n1e ma.

Natomiast, co do wynagrodzenia W6jta, to taka jest konshukqa samorz4du gmifftego, 2e

W6jt pelni trzy funlcje, organu wykonawczego gminy, organu adrninistlaqi publicznej i
organu podatkowego. Zadania gminy to sa opisane w ustawie o samorzadzie gminy. Organ

administracji publicznej to jest wykonywarie zadaii publicznych, a wiec prowadzenie

zwykle postepowai publicznych - wydawania ftzr.ych decy4t, zezwoleL koncesji

oczywiscie nie wszystkre zadatia. Cze6a zadari obcie2a starost6w, maiszalk6w woiew6dztw.

W6jt, jako organ podatkowy zaimuje sig dochodami budZetu gminy. System podatkowy rna

jakby dwa systemy. Podatki dla Paristwa, kt6re Sciqgaj4 urzgdy skarbowe i tak zwane

podatki samorzEdowe, czyli podatek od nieruchomosci, Srodk6w transportowyclL rolny itd.

I w tej czesci organem podatkowym jest W6jt. Prowadzi postepowania podatkowe wydaje

decyzje dotycz4ce obowiEzk6w podatkowych obywateli. Ale wynagrodzenie W6jt ma jedno.

Z tymi r6znorakimi zadaniami nie l4czy sig r6i:nolakosi wynagrodzenia. Wynagrodzenie

W6ita ustala Rada Gminy na podstawie ustawy o pracowrdkach samorzedowych i ustawy o

samorzqdzie gmifitym i nie ma innego wynagrodzenia dla W6jta. Na zadania z zakresu

wykon''wania zadari publicznycl! gmina otrzymuje dotacje. Ale nie laczy sie z tym

dodatkowe wynagrodzenie jak r6wniez z wykon'.waniem zadan podatkowych r6r,lTrieZ nie

I4czy sig dodatkowe wynagrodzenie. Skladniki wlaragodzenia ustalacie parlstwo na

podstawie ustawy o pracownikach samorzadowych i nie ma innego wynagrodzenia.



Glos zabral jeszcze Pan Radny Powiatowy Bogdan KoPafski, kt6ry stwierdzil, ie nie ma

pretensji chcialby tylko, aby nikt nie czul sie uraiony. Prosi r6wniei o odpowiedz na Pismie

dot. Zamontowania lampy na kr6tkim wysiegniku.

Wiecq wniosk6w i pytari nie bylo.

Ad,9. Zamkniecie obrad.

O godz. 15.30 Przewodnicz4cy Rady Pan Anfuzej Kornacki - wobec rryczerpania

dziennego porzqdku obnd - zamkn4l obrady XXVII sesji zv'aczajnei Rady Gminy Rybno.

Na tvm Drotok6l zakoiczono.

Protokolowal:

.t)1..1ii)'r ; t:v.y'i, t-!;dG(l

,7'r t:y'/.i

Prowadzqcy obrady:
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